
Vragen en antwoorden webinar 8 mei 2023 voor raadsleden en B&W over 
Limburgs Programma Landelijk Gebied 
 

 

Doelen Limburgs Programma Landelijk Gebied  

Vraag:  

Ik mis natuurherstel als specifiek doel  

Antwoord:  

De ambitie van het LPLG luidt: Onze natuur- en waterkwaliteit staat onder druk en ons klimaat 

verandert. We moeten de biodiversiteit herstellen en een balans bereiken tussen wat onze natuur kan 

dragen en wat we als samenleving van haar vragen. Ook de draagkracht van ons bodem- en 

watersysteem wordt op plekken overschreden. Gelijktijdig ontstaat daardoor druk op het perspectief 

van sectoren en de leefbaarheid in onze gebieden. 

 

Vraag:  

Acht U de KRW doelen haalbaar? en wat is hierin de rol van het Waterschap? 

Antwoord:  

De EU-Kaderrichtlijn Water (KRW) vereist dat de maatregelen, nodig om de in of krachtens die richtlijn 

gestelde doelen te behalen, uiterlijk in 2027 zijn uitgevoerd. Voor deze maatregelen zijn verschillende 

partijen verantwoordelijk. Het waterschap staat aan de lat voor beheer en inrichting van de beken 

(beekherstel) en aanpassing van rioolwaterzuiveringsinstallaties. Uit diverse studies, waaronder de  

Ex ante analyse waterkwaliteit (2021), blijkt dat met huidig beleid de KRW-doelen niet overal volledig 

haalbaar zijn. Aanpassingen van huidig beleid, bijvoorbeeld op nationaal niveau in het kader van 

bemesting en gewasbeschermingsmiddelen en op regionaal niveau in het kader van de uitvoering van 

het NPLG, zijn erop gericht om zoveel mogelijk tijdig invulling te geven aan de KRW-doelen. De KRW 

maakt het mogelijk om af te wijken van de eis dat maatregelen uiterlijk in 2027 uitgevoerd moeten zijn 

indien aangetoond kan worden dat maatregelen fysiek onmogelijk zijn of leiden tot disproportionele 

kosten. Of toepassing van deze uitzondering nodig is, zal worden bezien aan het einde van de 

lopende planperiode 2022-2027.  

 

Vraag:  

Wordt er naast water en landbouw ook aandacht besteed aan geologische verschijnselen zoals 

breuklijnen? In relatie hiermee wijst herstel en waterberging? 

Antwoord:  

Geologische verschijnselen zijn een belangrijk gegeven dat meegenomen wordt in de maatregelen die 

nodig zijn voor hydrologische herstel en het verbeteren van de waterbeschikbaarheid. Dit wordt nader 

uitgewerkt in de gebiedsprocessen. 

 

Vraag:  

Slechts 2 beken voldoen, welke zijn dat ? 

Antwoord:  

Dit betreft de bovenloop van de Maasnielderbeek en de Bosbeek. 

 

Vraag:  

Kunnen we de dia met de doelen nog zien? 

Antwoord:  

De tijdens het webinar getoonde dia’s zijn bijgevoegd.  

 

 

https://open.overheid.nl/documenten/ronl-709bd885-7ea6-441c-b2df-7f65f4fe68e2/PDF


Vergunningverlening 

Vraag:  

Hoe wordt er om gegaan met nieuwvestigingen van intensieve veehouderijen? 

Antwoord:  

Nieuwe vergunningen (waarbij sprake is van een depositietoename) kunnen alleen nog via extern 

salderen worden verkregen. Actueel worden via extern salderen geen/nauwelijks vergunningen 

verleend.  

 

Vraag: 

In hoeverre kan op te stellen programma geloofwaardig zijn als gemeenten en provincie (moeten) 

blijven meewerken aan uitbreidingsplannen van intensieve veehouderij die kwaliteit van lucht, water 

en bodem verder verslechteren? 

Antwoord:  

In het kader van de Wnb kan alleen maar een vergunning verleend indien de kans op een significant 

negatief effect is uitgesloten. Zo zal bij een uitbreiding of een nieuwvestiging van een veehouderij 

(waarbij sprake is van een depositietoename) te allen tijde extern gesaldeerd moeten worden. Actueel 

worden via extern salderen geen/nauwelijks vergunningen verleend.  

 

 

Gebiedsproces 

Vraag:  

Wat is de rol van de gebiedstafels waaraan de gemeentes meezitten? 

Antwoord:  

Gemeenten zijn volwaardig deelnemer, samen met de partners vanuit de Plattelandscoalitie, zoals 

waterschap, terrein beherende organisaties, LLTB en NMFL. Doel van gebiedstafels is te komen tot 

een gezamenlijke visie voor het landelijke gebied. 

 

Vraag:  

Wie zitten er in de PLC's namens de gemeenten: wethouders? 

Antwoord:  

gemeentelijke bestuurders in het bestuurlijk overleg van de Plattelandscoalitie: W. van Eijk (gem. 

Weert), A. Splinter (gem. Bergen), J. Westhelle-Aelen (gem. Roerdalen) , P. Janssen (gem. 

Beekdaelen) 

 

Vraag:  

Voor 1 juli concept-plannen indienen die moeten nog met gemeenten besproken worden, wel erg laat 

het is nu al mei. 

Antwoord:  

Gedeputeerde Staten nemen een besluit over het conceptprogramma, naar verwachting in de laatste 

helft van juni. De Plattelandscoalitie, waar ook gemeentelijke vertegenwoordigers uit de 4 gebieden 

aan deelnemen, brengt een advies uit over het conceptprogramma. De dialoog zal ook na 1 juli door 

blijven gaan. Naar verwachting is pas vaststelling van het programma begin 2024 aan de orde.  

 

Vraag:  

Waarom is Zuid-Limburg niets verder uitgesplitst in regio’s? 

Antwoord:  

Binnen het BO Nationaal Landschap Zuid-Limburg hebben de gemeenten in Zuid-Limburg 

aangegeven binnen de LPLG-opgave op Zuid-Limburgse schaal te willen samenwerken. Het is niet 

uitgesloten dat de regio’s  in de toekomst wijzigen of op een ander schaalniveau worden voortgezet. 



Vraag:  

Kan worden aangegeven wat wordt gedaan met de input die gemeenten in Zuid-Limburg reeds 

hebben gegeven met hun visie die in december vorig jaar aan GS is aangeboden? 

Antwoord:  

Deze informatie/input wordt meegenomen bij de aanpak en de verdere uitwerking van het programma 

in het gebied Zuid-Limburg. 

 

Vraag:  

Hoe wordt invloed van het stedelijk gebied meegenomen / vindt afstemming plaats tussen landelijk en 

stedelijk? 

Antwoord:  

Er zijn op dit moment meer ruimtelijke claims/processen aan de orde. Denk bijvoorbeeld aan de 

energietransitie, woningbouw enz. Deze verschillende ruimtelijke processen worden afgestemd en 

meegewogen in het Ruimtelijk Voorstel en Arrangement. Hierover zijn de gemeenten bij brief van 25 

april jl reeds geïnformeerd. Ter informatie is deze nogmaals bijgevoegd.   

 

Vraag:  

Welke invloed geeft de Provincie de gemeenten op het programma dat de Provincie moet vaststellen. 

Antwoord:  

Gedeputeerde Staten nemen een besluit over het conceptprogramma, naar verwachting in de laatste 

helft van juni. De Plattelandscoalitie waar ook gemeentelijke vertegenwoordigers uit de 4 gebieden 

aan deelnemen, brengt een advies uit over het conceptprogramma. De dialoog zal ook na 1 juli door 

blijven gaan. Naar verwachting is pas vaststelling van het programma begin 2024 aan de orde.  

 

 

Afstemming Provincie Brabant / buitenland 

Vraag:  

Naast overleg met de provincies Brabant en Gelderland is er ook overleg met Duitsland?  

Antwoord:  

Het Rijk is in overleg met Nordrhein-Westfalen. Door het Rijk wordt de Provincie geïnformeerd over de 

gesprekken. 

  

Vraag:  

Peelgebied lig zowel in N-Brabant en als Limburg. Hoe vindt daar de afstemming plaats? 

Antwoord:  

In NOVEX verband wordt afgestemd. Daarnaast wordt bilateraal tussen de beide provincies 

afgestemd.  

 

 

 


